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Organ Kommunala pensionärsrådet 
Sammanträdesdatum 2024-03-07 
 
Förvaringsplats för protokollet Närarkivet 

 

 

Plats och tid  Sammanträdeslokal Kongsvinger, Östra Esplanaden 5, Arvika,  
 kl. 09:00 - 11:00. 
 
Beslutande ledamöter  Jenny Boquist (S), ordförande 
                                                      Birgitta Frödin (SPF), vice ordförande 
                                                      Linda Hansen Grundel (V) 
                                                      Ulrika Karlsson (PRO) 
                                                      Gerd-Else Bergdahl (RPG) 
                                                      Börje Wahlund (M) ersätter Mona Smedman (C), §§ 5-6 
                                                      Gerd Dannberg (PRO), ersätter Kenneth Klarström (PRO) 
                                                      Pia Embretsen (SKPF), ersätter Eva Svensson (SKPF) 
 
Övriga närvarande Ann-Cathrine Rülcker (SPF), ej tjänstgörande ersättare 
                                                      Eva Nilsson, verksamhetschef Vård och omsorg, § 5 
                                                      Mia Nilsson, valsamordnare, § 6 
                                                      Linnéa Karlsson, sekreterare 

 
Justerare Gerd-Else Bergdahl (RPG) 
Justeringens plats och tid Kommunledningsstabens kansli den 26 mars 2024 
Paragrafer § 1 - § 6 
 
 
   
Sekreterare Linnéa Karlsson 
 
   
Ordförande Jenny Boquist (S)   
  
   
Justerare Gerd-Else Bergdahl (RPG)  
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Paragraf 1 Dnr KS/2024:81 
 

Föregående protokoll 
 

Beslut 
 
Kommunala pensionärsrådet tar del av föregående protokoll och lägger det med godkännande till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning 
 
Föregående protokoll från den 7 december 2023 gås igenom. 
 

Beslutsunderlag 
 
Kommunala pensionärsrådets protokoll den 7 december 2023  
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Paragraf 2  
 

Återkoppling på frågor från tidigare möten 
 

Beslut 
 
Kommunala pensionärsrådet lägger återkopplingen med godkännande till handlingarna.  
 

Sammanfattning 
 
Återkoppling på frågor från tidigare möten: 
 
På sammanträdet den 7 december 2023 tog Kenneth Klarström (PRO) upp att Korpralen för några år 
sedan blev försedda med en hjärtstartare men som nu inte fungerar eftersom batteriet är tomt. Han 
frågade då om kommunen kunde se till att det finns en fungerande hjärtstartare på Korpralen. Jenny 
Boquist (S) förklarar att pensionärsorganisationerna ska höra av sig till Arvika Fastighets AB eftersom 
det är dem de hyr av.   
 
På sammanträdet den 7 december nämnde Ulrika Karlsson (PRO) att rådet fick information om ”God 
och nära vård” av Hans Karlsson den 10 februari 2022 och att pensionärsorganisationerna nu vill ha 
en uppdaterad information om projektet. Jenny Boquist (S) har pratat med Hans Karlsson som 
kommer komma till rådet för att ge information om detta. Datum är däremot inte spikat ännu.  
 
På sammanträdet den 7 december lyfte Kenneth Klarström (PRO) anslagstavlan på Korpralen. För 
tillfället är det 4-5 föreningar som ska samsas om anslagstavlan vilket ofta skapar en del oordning. 
Pensionärsorganisationerna önskar få en större anslagstavla som delas mellan 
pensionärsorganisationerna/funktionsrättsorganisationerna och allmänheten. Jenny Boquist (S) har 
varit i kontakt med Eva Nilsson som svarade att en möjlig lösning får ses över.  
 
På sammanträdet den 7 december nämnde Ulrika Karlsson (PRO) att maxtaxan i Eda kommun skulle 
höjas och frågar om den också kommer höjas i Arvika kommun. Jenny Boquist (S) har varit i kontakt 
med Eva Nilsson som svarade att summan justeras utifrån det nationellt beslutade prisbasbeloppet. 
Maxtaxan är den högsta avgift som kommunen får ta för den som har insatser från hemtjänsten, vård 
och omsorg i särskilda boenden, dagverksamhet och kommunal hälso- och sjukvård. Maxtaxan år 
2024 är 2 575 kronor.  
 
På sammanträdet den 7 december ställde Eva Svensson (SKPF) frågan hur rutinen ser ut hos en 
brukare som har trygghetslarm och som använder detta larm vid brand i hemmet. Jenny Boquist (S) 
har varit i kontakt med Eva Nilsson som svarade att utifrån en individuell bedömning går det att få 
beslutat att det till trygghetslarmet ska kopplas ett brandlarm.  
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Paragraf 3  
 

Pensionärsorganisationerna har ordet 
 

Beslut 
 
Kommunala pensionärsrådet lägger punkten med godkännande till handlingarna.  
 

Sammanfattning 
 
Pensionärsorganisationerna har ordet: 
 
Pensionärsorganisationerna lyfter att de vill ha besök av den nya verksamhetschefen för Vård och 
omsorg när hon börjar.  
 
På mötet den 14 september ställde Ulrika Karlsson (PRO) frågan om kommunen kommer dra ner på 
dagverksamheten. Mona Smedman (C) förklarade på mötet att verksamheterna höll på att arbeta 
fram sina verksamhetsplaner då. Frågan togs upp igen på sammanträdet den 7 december och Mona 
Smedman (C) förklarade då att 1,25 tjänst kommer tas bort från träffpunkt Smedberg, vilket gör att 
0,75 tjänst blir kvar. Detta beror på att verksamheten inte får det statliga stöd som man tidigare fått. 
Ulrika Karlsson (PRO) tar upp träffpunkt Smedberg på dagens sammanträde och funderar på hur 
planerna ser ut nu för träffpunkten och för aktiverarna.  
 
Birgitta Frödin (SPF) frågar om det kommer bli kontor eller lägenheter på Hamngatan. Jenny Boquist 
(S) har varit i kontakt med Eva Nilsson som svarar att Vård och omsorg har i diskussion med Utskottet 
vård och omsorg kommit fram till att det inte var lämpligt att bygga om till särskilt boende. Nu är 
planen kontor samt lokaler för daglig verksamhet. 
 
Ulrika Karlsson (PRO) ställer frågan hur maten ser ut i hemtjänsten när det finns risk för undernäring. 
Jenny Boquist (S) har varit i kontakt med Eva Nilsson som svarar att personalen samverkar i första 
hand med ansvarig sjuksköterska. När man bedömer risk för undernäring ordinerar sjuksköterska 
regelbundna viktkontroller och näringsdryck. Plan finns för att kostombud inom hemtjänsten ska 
utbildas. Ulrika Karlsson (PRO) frågar kommunen har en dietist anställd? 
 
Ann-Cathrine Rülcker (SPF) tar upp specialkost för brukare inom hemtjänsten. Kan Kyrkebyskolan 
tillaga specialkost för brukare inom hemtjänsten som inte kan äta vanlig mat? Jenny Boquist (S) tar 
med sig frågan.   
 
Ulrika Karlsson (PRO) lyfter ombyggnationen på Smedberg och frågar varför byggnationen försenats. 
Jenny Boquist (S) har varit i kontakt med Eva Nilsson som svarar att det blivit en fördröjning på grund 
av ökade kostnader och behov av nytt politiskt beslut. Byggnationen ska påbörjas i mars.  
 
Pensionärsorganisationerna lyfter att rehabbassängen på sjukhuset ska stängas och frågar vad som 
händer för de personer som utnyttjar den. Jenny Boquist (S) svarar att det är en regionfråga.  
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Ulrika Karlsson (PRO) lyfter ensamhet hos äldre och social aktivering på recept. Rådet följer upp 
frågan.  
 
Pia Embretsen (SKPF) lyfter att Arvika kommun genomfört ett pilotförsök som visat att antalet 
fallolyckor på äldreboenden kan minska kraftigt med hjälp av sensorer. Pilotförsöken visar att 
fallolyckorna har minskat med nära 40 procent. Arvika kommun implementerar nu sensorsystemet 
på alla äldreboenden och inom LSS.  
 
Ann-Cathrine Rülcker (SPF) frågar om det finns en fysioterapeut anställd i kommunen.   
 
Ulrika Karlsson (PRO) framför synpunkter på biståndsbedömningen i kommunen. Jenny Boquist (S) 
rekommenderar att kontakt tas med ansvarig chef.   



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 7 (10) 
 Sammanträdesdatum  
 2024-03-07  

 
Kommunala pensionärsrådet 
 

Justerande sign.  Utdragsbestyrkande 

 
 
Paragraf 4  
 

Information från Kommunstyrelsen 
 

Beslut 
 
Kommunala pensionärsrådet tar del av informationen.  
 

Sammanfattning 
 
Information från Kommunstyrelsen: 
 

• Arvikas nya översiktsplan har vunnit laga kraft. 
 

• Mötesstrukturen för rådet diskuteras. Jenny Boquist (S) förklarar att rådet behöver hitta ett 
arbetssätt som är värdeskapande och där frågor av mer övergripande karaktär tas upp. En 
diskussion förs även vad rådet tycker om att ha gemensamma informationer tillsammans 
med Kommunala funktionsrättsrådet. Sammanfattningsvis tycker rådet att det känns okej att 
samverka med Kommunala funktionsrättsrådet vid exempelvis informationer men att tid 
även behövs där rådet kan diskutera sina egna frågor för sig själva.  
 

• Månadsrapport till och med januari 2024 med prognos för helåret 2024.  
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Paragraf 5 Dnr KS/2024:119 
 

Synpunkter på begreppet omsorgstagare istället för brukare 
 

Beslut 
 
Kommunala pensionärsrådet ställer sig positiva till att använda begreppet omsorgstagare istället för 
brukare.   
 

Sammanfattning 
 
På Utskottet vård och omsorgs sammanträde den 26 januari 2024 togs en diskussion upp om 
verksamheten fortsättningsvis ska använda begreppet brukare eller om det ska bytas till något annat. 
Utskottet ställde sig positiva till att använda begreppet omsorgstagare istället och beslutade att 
förslaget skulle skickas till Kommunala pensionärsrådet för synpunkter.  
 
Synpunkter från Kommunala pensionärsrådet: 
 

• Pia Embretsen (SKPF) förklarar att begreppet omsorgstagare är ett fint ord, men lite längre 
att uttala än brukare.  

• Ulrika Karlsson (PRO) menar att begreppet omsorgstagare är ett fint ord.  

• Birgitta Frödin (SPF) nämner att pensionärsorganisationerna diskuterat detta på sitt förmöte 
och kommit fram till att begreppet omsorgstagare känns bättre än begreppet brukare, men 
att det är längre att uttala.  

• Linda Hansen Grundel (V) nämner att det är en viktig sak att diskutera. Saknar ett begrepp 
som beskriver vad det egentligen handlar om. 

• Börje Wahlund (M) tycker inte att begreppet brukare är problematiskt och att omsorgstagare 
är ett ganska tungt begrepp, men menar att om begreppet upplevs som stötande så bör man 
byta det. 
 

Beslutsunderlag 
 
Muntlig föredragning av Eva Nilsson den 7 mars 2024 
Utskottet vård och omsorgs protokoll den 26 januari 2024, § 7 
 

Beslutet skickas till 
 
Utskottet vård och omsorg 
Verksamhetschef Vård och omsorg  
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Paragraf 6  
 

Information om EU-valet 
 

Beslut 
 
Kommunala pensionärsrådet tar del av informationen.  
 

Sammanfattning 
 
Mia Nilsson, valsamordnare, ger rådet information om EU-valet den 9 juni 2024. 
 
Förtidsröstningen inför EU-valet 2024 startar den 22 maj fram till och med valdagen den 9 juni. 
Förtidsröstningen kommer att hållas på Arvika bibliotek, Ritz, Biblioteksbussen samt i Arvika stadshus 
(endast på valdagen den 9 juni).  
 
Vallokalerna den 9 juni kommer att hålla öppet mellan kl. 08:00-21:00. Det finns totalt 16 vallokaler i 
Arvika kommun.  
 
Väljare som på grund av sjukdom, ålder, funktionsnedsättning, intagen på häkte eller 
kriminalvårdsanstalt inte kan ta sig till en förtidsröstningslokal eller vallokal så går det rösta med bud. 
Att rösta med bud betyder att någon annan än du själv tar med din röst till vallokalen eller till en 
lokal för förtidsröstning.  
 
Väljare som på grund av sjukdom, ålder eller funktionsnedsättning inte själva kan ta sig till en 
förtidsröstningslokal eller vallokal och som inte har någon närstående som kan vara bud, kan även 
lämna in sin röst till ambulerande röstmottagare i bostaden eller där de befinner sig. Valnämnden i 
Arvika kommun har beslutat att den sista bokningsbara tiden för ambulerande röstmottagning på 
valdagen är kl. 15:00.  
 
Under information diskuteras även vad man kan göra för att få fler äldre/personer med en 
funktionsnedsättning att rösta. Ulrika Karlsson (PRO) nämner att hon kan föra vidare informationen 
som sagts idag till PRO vid nästa medlemsträff. Ulrika tar kontakt med Mia om foldrar som kan delas 
ut på medlemsträffen.  
 
Mia Nilsson ger även information om att det kommer anordnas ett funkisfullmäktige i Arvika 
kommun. Hon funderar om rådet har några synpunkter på frågor som kan lyftas på mötet. Linda 
Hansen Grundel (V) nämner att EU-valet vore något som skulle kunna lyftas på funkisfullmäktige.  
 
Kontaktuppgifter till Mia Nilsson: 
E-post: mia.nilsson@arvika.se 
Telefon: 0570-81694 
 

mailto:mia.nilsson@arvika.se
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Beslutsunderlag 
 
Muntlig föredragning av Mia Nilsson den 7 mars 2024 
 

 


